
 

 

Obec Bašť 

Zastupitelstvo obce Bašť 
 

Zápis z 12. zasedání Zastupitelstva obce Bašť konaného dne 21.12.2023 od 18.02 

hod v sále Komunitního centra Bašť (Dlouhá 52, Bašť). 
 

Zahájení jednání zastupitelstva 

12. jednání Zastupitelstva obce Bašť (dále též jako „zastupitelstvo“) bylo zahájeno v 18.02  hod 

starostkou obce Bc. Kateřinou Novákovou (dále jako „předsedající“). 

Předsedající konstatovala, že zasedání zastupitelstva bylo dle zákona o obcích řádně svoláno, 

informace o termínu, místě a návrhu jeho programu byla obecním úřadem zveřejněna na 

úřední desce a na elektronické úřední desce 13.12. 2023. Předsedající konstatovala, že dle 

prezenční listiny je přítomno 12 členů zastupitelstva z celkového počtu 15 členů, zastupitelstvo 

je tak usnášeníschopné (dle ustanovení § 92 odst. 3. zákona o obcích). Tři členové 

zastupitelstva byli omluveni. 

Prezenční listina je přílohou č. 1 tohoto zápisu. Dále předsedající uvedla, že není pořizován 

zvukový záznam jednání. 

    

1.Určení zapisovatele a ověřovatelů 

Zapisovatelkou tohoto jednání byla určena Mgr. Lenka Pátková 

Ověřovateli byli určeni Ing. Antonín Kreml, Ing. Adéla Kokešová 

 

2.Schválení programu  

Navržený program jednání : 
• Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu § 95 odstavec zákona o obcích 
• Schválení programu 
• Schválení rozpočtu na rok 2024 
• Schválení střednědobého výhledu 2024-2026 
• Schválení obecně závazné vyhlášky obce Bašť o místním poplatku za 

odkládání  komunálního odpadu z nemovité věci 
• Projednání petice občanů obce Bašť za vytvoření parkovacích míst „U Kerštofa“ 
• Různé 

 



Předsedající uvedla, že navrhuje doplnit dva body do programu, a to „schválení sazby za 

dopravu nádoby na tříděný odpad a bioodpad“ a „pověření starostky provedením posledního 

rozpočtového opatření v daném roce.“ 

Doplnění prvního bodu do návrhu programu je z důvodu připočtení 6% DPH k původní sazbě, 

čímž dojde k navýšení loňské sazby. Doplnění druhého bodu do návrhu programu je 

navrhováno vzhledem ke skutečnosti, že může nastat situace, kdy bude nutné rozhodnout 

o přesunu finanční částky v rámci jednotlivých kapitol rozpočtu a při absenci tohoto usnesení 

by muselo být svoláno ke konci roku zastupitelstvo.  

Nově navržený program: 

1. Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu (§ 95, odst. 1 zákona o obcích)  
2. Schválení programu 
3. Schválení rozpočtu na rok 2024 
4. Schválení střednědobého výhledu na roky 2024-2026 
5. Schválení obecně závazné vyhlášky obce Bašť o místním poplatku za odkládání 
komunálního odpadu z nemovité věci 
6. Schválení sazby za dopravu nádoby na tříděný odpad a bioodpad 
7. Projednání petice občanů obce Bašť za vytvoření parkovacích míst „U Kerštofa“ 
8. Pověření starostky obce k provedení posledního rozpočtového opatření v daném roce  
9. Různé 
 
Hlasování  Pro   12         Proti   0                   Zdrželi se   0 

Usnesení č. 1/12/2023 bylo schváleno 

 

3. Schválení rozpočtu na rok 2024 

Předsedající uvedla, že rozpočet pro zastupitelstvo připravil finanční výbor. Podklady byly 

vloženy na komunikační kanál Teams. Rozpočet je navrhován jako schodkový, ale s menším 

schodkem než minulý rok. Následně předsedající předala slovo Ing. Adéle Kokešové – 

předsedkyni finančního výboru, která seznámila zastupitele a občany s postupem při 

sestavování rozpočtu. Obecně se vychází z platného rozpočtu a výše jednotlivých položek se 

mění dle plánu na další rok. V tomto roce bylo nezbytné některé položky přeúčtovávat oproti 

tomu, jak byly vedeny v minulých letech. Proto srovnání návrhu rozpočtu na rok 2024 

s předchozími nemusí být tolik přehledné. Počítá se, že v průběhu roku dojde k rozpočtovým 

opatřením, neboť ani dotace nemohou být zohledněny v rozpočtu, protože není postaveno na 

jisto, zda a v jaké výši budou schváleny.  

Schodek je oproti minulému roku nižší o 4 miliony, když částka 2 400 000,- Kč je rozdíl 

předpokládaných výdajů oproti plánovaným příjmům.  

Dotaz zastupitele Mgr. Vítězslava Kaliby, MPA: Proč je v návrhu rozpočtu počítáno s částkou 

500 000Kč na financování obecní policie, místo částky 750 000kč na kterou  je s obcí Líbeznice 

uzavřena smlouva?  



Odpověď: Smlouva s obcí Líbeznice byla dohledána tento týden, nebyla založena mezi 

ostatními smlouvami o obecní policii, proto není na příslušné položce uvedena přesná suma 

750 000Kč (rozpočet byl sestavován a zveřejněn dříve). Nicméně na obecní policii je počítáno 

s celkovou částkou 800 000 kč, takže tento výdaj je v návrhu rozpočtu zahrnut.  

Dotaz od občanů na financování staveb „Na statku“, které jsou v režii pouze obce. 

Odpověď: U těchto staveb, mezi kterými je i nový obecní úřad namísto sýpky, domeček či 

obytný dům, obec vychází z toho, že jejich výstavba či rekonstrukce bude financována z velké 

části z dotací. Jedná se o vysoké investice, jejichž konkrétní výše není dosud známa, proto 

nemohou být v rozpočtu zahrnuty. Není ani stanoveno, kdy tyto investice budou realizovány. 

Za stávající situace je obec nemůže hradit z vlastních zdrojů.  

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Bašť schvaluje rozpočet obce Bašť na rok 2024 dle 

předloženého návrhu 

Hlasování  Pro   12         Proti   0                   Zdrželi se   0 

Usnesení č. 2/12/2023 bylo přijato 

Schválený rozpočet bude přílohou zápisu.  

 

4. Schválení střednědobého výhledu obce na roky 2024 - 2026 

Z důvodu nesouladu výhledu se schváleným rozpočtem, kdy k odlišným částkám došlo 

v důsledku časové rozdílnosti sestavování rozpočtu a výhledu, je tento bod přesunut na konec 

jednání zastupitelstva. V mezidobí dojde ke sjednocení výhledu s rozpočtem. 

 

5. Schválení obecně závazné vyhlášky obce Bašť o místním poplatku za odkládání 

komunálního odpadu z nemovité věci 

Předsedající uvedla, že obecně závazná vyhláška bude po schválení zaslána na Ministerstvo 

vnitra, aby mohla být zveřejněna ve Sbírce právních předpisů územně samosprávných celků, 

což je podmínkou její platnosti. Obec předpokládá, že poplatky začne vybírat od února. Jejich 

platbu bude možné provést přes portál Středočeského kraje nebo osobně na obecním úřadě 

v hotovosti či přes platební terminál. Následně předsedající předala slovo 1. místostarostce 

Mgr. Lucii Caltové, aby objasnila důvody navýšení poplatku. Mgr. Lucie Caltová vysvětlila, že 

v roce 2024 výši poplatku ovlivní řada faktorů. Změna sazby DPH, poplatek 500 kč/t uloženého 

odpadu bude svozovou společností účtován v případě, že množství převzatého odpadu 

nepřekročí 170 kg na rok na obyvatele. Bude-li tento limit překročen pak původní sazba 

500Kč/t bude zvýšena na 1250Kč/t. V neposlední řadě je důvodem navýšení poplatku i vysoká 

inflace. Návrh navýšení koeficientu je z 0,57/l na 0,7/l.  

Dotaz zastupitele Mgr. Vítězslava Kaliby, MPA: Nyní máme doplatek obce 1 mil., nebylo by 

dobré, aby obec v příštím roce platila stejnou částku? 



Odpověď: Jiné obce doplácí menší částku než Bašť. My díky tomu, že máme D2D, doplácíme 

mnohem více, než okolní obce. Příspěvek obce bude stejný jako v minulém roce.  

Dotaz od občanů: plánujete příspěvek pro samoživitele? 

Odpověď: Neplánujeme, je to těžko prokazatelné a zneužitelné.  

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Bašť schvaluje předloženou obecně závaznou vyhlášku 

o místním poplatku za odkládání komunálního odpadu z nemovité věci 

Hlasování  Pro   12         Proti   0                   Zdrželi se   1 (V. Kaliba) 

Usnesení č. 4/12/2023 bylo přijato 

Schválená obecně závazná vyhláška bude přílohou zápisu.  

 

6. Schválení sazby za dopravu nádoby na tříděný odpad a bioodpad 

Starostka uvedla tento bod a předala slovo 1. místostarostce Mgr. Lucii Caltové, která uvedla, 

že svozová společnost FCC pro rok 2024 nezvýšila poplatky za odvoz D2D nádob, nicméně 

projevilo se zde navýšení DPH. Návrh na ceny pro rok 2024 je 

Plast 120 l….700 Kč, 240 l…….1 300 Kč 

Papír 120l….700 Kč, 240 l…….1 300 Kč 

Bioodpad zůstává na původní výši 1 100Kč u nádoby 240 l a 750 Kč u nádoby o objemu 120 l. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Bašť schvaluje sazbu za dopravu nádoby na tříděný 

odpad a bioodpad dle předloženého návrhu. 

 

Hlasování  Pro   10         Proti   1 (V.Kaliba)           Zdrželi se   1(J.Vacek) 

Usnesení č. 5/12/2023 bylo přijato 

Schválená sazba bude přílohou zápisu. 

Dotaz zastupitele Radovana Krtila: Je připraveno vypsání veřejné zakázky na nového 

poskytovatele služeb svozu odpadu? 

Odpověď 1. místostarostka Mgr. Lucie Caltová: Veřejná zakázka je připravována. Ještě bude 

muset být dokončena. Musí být zohledněno chystaná změna v typu kontejnerů – pořízení 

polopodzemních kontejnerů. Starostka obce doplnila, že službu vývozu polopodzemních 

kontejnerů nabízejí všechny firmy v okolí.  

 

7. Projednání petice občanů obce Bašť za vytvoření parkovacích míst „U Kerštofa“ 

Dne 29. 11. 2023 byla na úřad doručena petice některých občanů za zřízení parkovacích míst 
u obchodu „U Kerštofa“, kterou podepsalo 117 občanů. K tomu předsedající uvedla, že na 
žádost zřídit parkovací místo bylo paní Švarcové – majitelce obchodu, již odpovězeno, neboť 



její žádost projednávala rada obce. Podstatnou skutečností, od které se odvíjejí další kroky, je 
fakt, že uvedený pozemek, na kterém navrhují občané obce zřízení parkovacích míst, není ve 
vlastnictví obce, tudíž financování cizího majetku není možné. Krajská správa a údržba silnic, 
která komunikace spravuje, se vyjádřila, že nejprve je nutné provést odvodnění příslušné 
pozemní komunikace. Obec nechala zpracovat návrh studie řešící tuto problematiku, která 
bude po dokončení předložena odboru dopravy Policie ČR k případným připomínkám. 
Konečná verze, či případné varianty budou předloženy majiteli komunikace a obec s ním 
vstoupí v další jednání. Majitelka obchodu bude vyzvána, aby se aktivně podílela na řešení 
otázky parkování zásobování tak, aby tato auta neohrožovala dopravní bezpečnost ostatních 
účastníků silničního provozu.  

 
Dotaz od občanů: Proč jsou na místě, kde se dříve dalo parkovat, položeny traverzy. 
 

Odpověď jiným občanem: Barák, co tam stojí, díky parkování velkých aut praská.  
 
Vyjádření jiného občana: Když chce paní Švarcová parkování pro zákazníky, ať si ho udělá na 
svém pozemku. Proč by to měla platit obec z rozpočtu, když ty peníze se dají užít jinde pro 
všechny občany. 
 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Bašť 

I. schvaluje následující postup řešení problematiky parkování U Kerštofa:  

- Řešení celkové situace předmětného místa  

- Po předložení dopravní studie bude tato předložena na dopravní oddělení 

Policie ČR. 

- Se závěry obec vejde v jednání s majitelem pozemní komunikace.  

- Majitelka obchodu bude vyzvána k vyřešení parkování pro zásobování 

obchodu tak, aby neohrožovalo účastníky silničního provozu. 

II. pověřuje obecní úřad vyřízením petice dle předchozího bodu tohoto usnesení.  

Hlasování  Pro   11         Proti   0                   Zdrželi se   1 (E. Chvátal) 

Usnesení č. 6/12/2023 bylo přijato 

 

8. Pověření starostky obce provedením posledního rozpočtového opatření v daném roce 

Vzhledem k plánované výstavbě školy a opoždění některých kroků v tomto směru, by 

v případě neplánovaných finančních operací bylo nutné svolávat operativně zastupitelstvo, 

případně radu. Je možné, že na obec přijde žádost o doplatek úvěru. Dále může nastat 

i situace, že bude na obec doručeno objednané elektroauto, a rovněž bude nezbytné 

s ohledem na jeho cenu, rozhodnout o převodu finančních prostředků v rozpočtu. Audit 

z krajského úřadu doporučil schválit pověření starostky pouze k poslednímu rozpočtovému 

opatření, pokud by vyvstala potřeba provedení rozpočtových změn. Starostka obce bude 

informovat zastupitele, zda k tomu bylo nutné přistoupit.   



Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Bašť zmocňuje starostku obce k provedení posledního 

rozpočtového opatření v daném kalendářním roce, a to k 31. 12. jak v příjmech, tak i ve 

výdajích.  

Hlasování  Pro   12         Proti   0                   Zdrželi se   0 

Usnesení č. 7/12/2023 bylo přijato 

9. Různé 

Informace o dopisu Ministra dopravy – jedná se o reakci na dopis zastupitelstva obce, které 

požadovalo co největší zahloubení VRT. Ministr tento postup odmítl.  

Koridor D8 – je plánovaná schůzka s ministrem dopravy na začátku ledna, které se bude 

starostka obce účastnit. 

Podání informací o výstavbě školy. Financování projektu svazkové školy. Spoluúčast obcí je 

obrovská. Varianta úvěru, který nabídla pouze Komerční banka, a.s. pro obec Bašť počítá se 

splácením úvěru po dobu 20 let.  

Předsedající uvedla, že ve věci plánované výstavby svazkové školy v Bašti došlo k první schůzce 

na území obce Bašť, a to 13.12. Přítomni byli projektant, architekti školy, členové Svazku obcí 

Pod Beckovem, zástupci firem, které vysoutěžily stavbu a starostka obce. První schůzka byla 

spíše poznávací. V ideálním případě po podpisu smlouvy o úvěru, podepíše předseda Svazku 

smlouvu se stavaři, v polovině ledna by byly zúčastněné strany rády, pokud by došlo k setkání 

s majiteli okolních domů a na přelomu ledna a února by mělo dojít k předání stavby. Návrh 

výše úvěru přišel v tomto týdnu od pana starosty Líbeznic, který je zároveň předsedou Svazku. 

Smlouva půjde do zastupitelstva hned z kraje roku na příštím jednání.  

Starostka seznámila přítomné s cenami vodného a stočného, které se co do výše odlišují podle 

toho, zda jsou účtovány od VKM nebo od VaK Beroun. Celková cena vodného a stočného pro 

rok 2024 je od firmy VKM vyúčtována na 175 Kč/m3 s DPH, vyúčtovaná cena vodného 

a stočného od společnosti VaK Beroun je 145,29 Kč/m3 .  

Ohledně stavu ČOV - podařilo se vyřešit hluk, ale musí tam být stálá obsluha. Pověřené osoby 

z odboru životního prostředí v Brandýse nad Labem chodí na kontroly, které vždy dopadly pro 

obec pozitivně.  

Mateřská škola Bašť – resp. dětská skupina. Byla vypsána dotace na dětské skupiny, tomu byla 

přizpůsobena projektová dokumentace, která původně počítala se zřízením mateřské školy.  

Jiří Vacek podal informaci k počtu ubytovaných osob v prostorách ve vlastnictví obce. Ve vile 

je v současné době ubytováno 9 ukrajinských žen a dětí. Budova bývalé knihovny je nyní 

prázdná. Došlo k předání klíčů starostce obce.  

Na dotaz Mgr. Vítězslava Kaliby, MPA, zda tedy dojde k odvolání výpovědi knihovnic bylo 

odpovězeno, že na původním záměru vedení obce o znovuobnovení knihovny v budově u vily 

se nic nemění. Výběr zaměstnance proběhne v souladu se zákonem. Bude vypsáno řádné 

výběrové řízení.  



Na příštím zastupitelstvu bude představen strategický plán obce, který přehledně a prakticky 

promítá rozvoj obce v následujících 10 letech. Zveme občany, aby se s ním přišli seznámit.  

 

Pokračování v projednávání původního bodu programu č. 4 – schválení střednědobého 

výhledu obce 

4. Schválení střednědobého výhledu obce na roky 2024-2026 

Střednědobý výhled obce na roky 2024 – 2026 byl aktualizováno dle schváleného rozpočtu 

obce – viz bod 3. Předsedající uvedla, že výhled je návrh možného finančního vývoje obce. 

Nelze dopředu říci, že se to takto bude skutečně vyvíjet. Jeho znění připravil finanční výbor. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Bašť schvaluje Střednědobý výhled obce Bašť na roky 

2024-2026  

Hlasování  Pro   12         Proti   0                   Zdrželi se   0 

Usnesení č. 3/12/2023 bylo přijato 

 

Dotaz od občanů: Plánuje obec řešit parkování aut na návsi? Je tam neustále plno.  

Odpověď: Tato otázka byla předána k řešení projektantovi. Jedním z možných způsobů 

vyřešení je časové omezení parkování aut.  

Předsedající poděkovala zastupitelům a občanům za účast. Další ZO bude v první polovině 

ledna roku 2024.  

Konec jednání v čase: 19:35h. 

 
Zapisovatel:  Mgr. Lenka Pátková, v.r.  

 

Ověřovatelé: Ing. Adéla Kokešová, v.r.  

                          Ing. Antonín Kreml, v.r. 

 

Starostka obce: Bc. Kateřina Nováková, v.r.  


